
Aan de minister van Sociale Zaken en Werkgelegenheid

Haarlem, 7 maart 2016

Geachte heer Asscher,

Per 1 januari JI. ben ik begonnen met mijn opdracht als verkenner seizoensgebonden arbeid.

Mijn opdracht is bij belanghebbenden te inventariseren tegen welke problemen men aanloopt als

het gaat om seizoensarbeid in relatie tot de zogenoemde ketenbepaling in de Wwz, wat hiervan de

achtergrond is en wat de stand van zaken is in de onderhandelingen tussen partijen om te komen tot

een oplossing binnen de wet.

Tevens moet 1k bezien wat de mogelijkheden zijn om, waar nodig, een “zetje” te geven in die

onderhandelingen.

U heeft mij gevraagd voor 1 mei te rapporteren over mijn bevindingen als verkenner.

Inmiddels zijn er 2 maanden verstreken, en breng ik u middels deze brief op de hoogte van mijn

eerste, tussentijdse bevindingen.

1k heb 4 gesprekken gevoerd met de centrale organisaties van werknemers en werkgevers die

betrokken waren bij het sociaal akkoord en de daarop gebaseerde Wwz.

In die gesprekken hebben zij herbevestigd achter de geest van het sociaal akkoord te staan, ook in

die zin dat flexibele contracten een vaster karakter zouden moeten krijgen.

Van de kant van de centrale werkgeversorganisaties zijn vervolgens suggesties gedaan voor overleg

met branches en sectoren die volgens hen met de seizoensproblematiek worstelen. Een aantal

(deel)sectoren meidden zich ook spontaan aan.

Tot op heden heb ik met een tiental sectoren gesproken, steeds met werkgeversorganisaties en de

betrokken vakbonden. Aan alle verzoeken tot gesprek is voldaan. Alleen met de sector

basisonderwijs is niet gesproken omdat U in het Kamerdebat al had aangegeven deze sector niet

relevant te vinden in het kader van de seizoensproblematiek.

In die ruim twintig decentrale gesprekken bleken in een beperkt aantal gevallen (bijvoorbeeld de

recreatiesector) de besprekingen in cao-verband al te lopen. In alle gesprekken heb ik informatie

verschaft over de relevante regelgeving. In de meeste gevallen was het gesprek tussen sociale

partners nog niet echt op gang gekomen; in een enkel geval (Horeca) lag het onderhandelingsproces

om andere redenen al enige tijd stil.

In alle gesprekken heb 1k aangedrongen op hervatting van, of beginnen met de decentrale

gesprekken; steeds vergezeld van het aanbod daarbij behulpzaam te zijn. Dat heeft in de

meerderheid van de sectoren inmiddels tot nadere gesprekken geleid, waarvan de uitkomst op dit



moment uiteraard nog onzeker is. Met een paar sectoren is inmiddels de afspraak gemaakt dat ik de

onderhandelingsgesprekken zal bijwonen.

In veel gesprekken is het voorbeeld van de overeenkomst in de Land- en Tuinbouw die in de maak is

aangereikt als voorbeeld van een oplossing binnen de wettelijke mogelijkheden. Die gesprekken in

deze zeer seizoensgevoelige sector geven aan dat waar daartoe bereidheid is aan beide zijden, een

oplossing binnen de wettelijke mogelijkheden gevonden kan worden. Qok in andere sectoren moet

het volgens mij mogelijk zijn in vergelijkbaar constructief cao-overleg tot oplossingen voor de

seizoensproblematiek binnen de Wwz te komen.

Er staan nog een paar gesprekken met werkgevers en vakbonden op de rol in de eerste helif van

maart, maar het merendeel van mijn werkzaamheden in de komende periode zal bestaat uit het

monitoren en waar nodig faciliteren van de decentrale gesprekken tussen sociale partners op het

punt van de ketenbepaling en seizoensarbeid.

1k verwacht daarbij U vóór 1 mel a.s. over mijn definitieve bevindingen te kunnen rapporteren.


